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Protokół Nr LXI  

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

29 czerwca 2023 roku, godz. 12:00 
 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas rozpoczęcia obrad 

nieobecni: radny Jarosław Podgórski oraz radny Łukasz Wiśniewski. Lista obecności stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie Urszula 

Baraniecka.  

 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

O godz. 12:00 w Sali Kominkowej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie Przewodnicząca Rady 

Urszula Baraniecka otworzyła LXI sesję Rady Powiatu w VI kadencji, stwierdziła prawomocność obrad  

i powitała zebranych radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła o zgłaszanie 

wniosków o jego zmianę. 

1. Otwarcie LXI sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 
3.  Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 
4.  Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu po złożonym sprawozdaniu. 
5.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Informacja na temat działalności inspekcji, służb i straży na terenie powiatu kętrzyńskiego oraz 

informacja na temat bezpieczeństwa publicznego w powiecie kętrzyńskim za 2022 r. 
8. Debata nad Raportem o stanie Powiatu Kętrzyńskiego w roku 2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kętrzynie wotum zaufania. 
10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Kętrzyńskiego za 2022 r. i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia oraz uchwały w sprawie 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie za 2022 r.: 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 r. oraz informacji o stanie 
mienia Powiatu Kętrzyńskiego, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 r., 
c) odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie stanowiska tej 
komisji o sprawozdaniu finansowym wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Kętrzyńskiego za 2022 r. oraz uchwały tejże komisji o wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2022 r., 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 r., 
e) dyskusja Radnych Powiatu Kętrzyńskiego dotycząca rozpatrzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 r., 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 rok, 
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g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania 
budżetu za 2022 rok.  

11. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy pomieszczeń kuchni wraz  

z pomieszczeniami pomocniczymi w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
im. św. Jana Pawła II w Kętrzynie; 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Kętrzyńskiego; 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu za rok 2022; 
d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za rok 2022; 
e) ustosunkowania się do wyników kontroli uzupełniającej Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Kętrzynie przeprowadzonej w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie; 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035; 
g) zmian w budżecie powiatu na rok 2023. 

12.  Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 
13. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 17 maja 2023 r. oraz  LX sesji 

nadzwyczajnej Rady Powiatu z 2 czerwca 2023 r.  
14. Zamknięcie LXI sesji Rady Powiatu w Kętrzynie.  
 

 

Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Radny Zbigniew Olenkowicz zaproponował, aby ze względu na obszerny porządek obrad,  

w punkcie 7. ograniczyć się do samych pytań. Radny dodał, że sprawozdania Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie oraz Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie były omawiane 

podczas posiedzeń komisji stałych.  

 

Na posiedzenie przybyli radni Jarosław Podgórski oraz Łukasz Wiśniewski.  

 

Ad. pkt  3 

SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka poprosiła 

Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie sprawozdania. 

 

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie od  17 maja 2023 r. 

do 29 czerwca 2023 r. radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. Starosta przedstawił następujące tematy: 

1) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacjami na temat postępowań o udzielenie zamówień  

w trybie podstawowym bez negocjacji: 

 
➢ „PRZEBUDOWA I MODERNIZACJA BUDYNKÓW PLACÓWEK OŚWIATOWYCH NA TERENIE 

POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO” – POSTĘPOWANIE II.  

 
Oferty złożyło 2 wykonawców, nie stwierdzono podstawy do odrzucenia żadnej z ofert. 
1. Karol Szymon Siłkowski „ARS”, ul. Gałczyńskiego 60, 11-440 Reszel z ceną 1 320 000,01 zł, 

2. Res Energy BGW spółka z ograniczoną odpowiedzialnością spółka komandytowa, ul. Metalowa 

3, 10-603 Olsztyn z ceną 1 399 237,20 zł. 

 
Rada Powiatu w Kętrzynie na sesji w dniu 17 maja br. podjęła uchwałę w sprawie podziału rezerwy 
celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2023 uwzględniającą zwiększenie udziału własnego 
o kwotę 130 000 zł oraz zmianę terminu wykonania w/w zadania. Dzięki temu możliwe było 
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przyjęcie najkorzystniejszej oferty firmy: Karol Szymon Siłkowski „ARS” Reszel z ceną 1 320 000,01 
zł i okresem gwarancji wykonawczych 60 miesięcy.  
Umowa na realizację zamówienia została podpisana w dn. 24 maja 2023 r. 
 

➢ „PRZEBUDOWA DROGI POWIATOWEJ NR 1691N NA ODCINKU DR. WOJ. 592 - TOŁKINY - 

BABIENIEC  (OD KM 0+010 DO KM 1+300) - ETAP I”. 

 
Oferty złożyło 3 wykonawców, nie stwierdzono podstawy do odrzucenia żadnej z ofert. 
1. STRABAG Sp. z o.o. ,ul. Parzniewska 10, 05-800 Pruszków z ceną 2 023 720,59 zł, 

2. Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o., ul. Kolejowa 28, 05-300 Mińsk Mazowiecki 

z ceną 2 000 370,29 zł, 

3. Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Sp. z o.o., Gajewo, ul. Węgorzewska 4, 11-500 Giżycko  

z ceną 2 674 402,71 zł 

 
Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma: Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. Mińsk 
Mazowiecki z ceną 2 000 370,29 zł i okresem gwarancji wykonawczych 72 miesiące.  
Umowa na realizację zamówienia została podpisana w dn. 29 maja 2023 r. 
 

➢ „PRZEBUDOWA DROGI POWIATOWEJ NR 1711N NA ODCINKU MOŁTAJNY-ASUNY-ŚWIĘTY 

KAMIEŃ” – POSTĘPOWANIE II. 

 
Oferty złożyło 3 wykonawców, nie stwierdzono podstawy do odrzucenia żadnej z ofert. 
1. STRABAG Sp. z o.o. ul. Parzniewska 10, 05-800 Pruszków z ceną 5 302 395,86 zł, 

2. Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. ul. Kolejowa 28, 05-300 Mińsk Mazowiecki 

z ceną 4 957 594,61 zł, 

3. Polski Asfalt Produkt Sp. z o.o. ul. Lokalna 2, 07-410 Ostrołęka z ceną 5 159 113,40 zł. 

 
Na realizację przedmiotowego zadania została przeznaczona kwota w wysokości 4.557.877 zł 
brutto. Wobec tego najtańsza oferta Przedsiębiorstwa Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. 
przekraczała przeznaczoną kwotę. 
 
W związku z powyższym Zarząd Powiatu zadecydował o zwiększaniu kwoty przeznaczonej  
na sfinansowanie zamówienia nr CUW.PK.343.14.2023 pn.: „Przebudowa drogi powiatowej  
nr 1711N na odcinku Mołtajny-Asuny-Święty Kamień” – postępowanie II. Stosowna uchwała Rady 
Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu, uwzględniająca zwiększenie środków na realizację 
przedmiotowego zadania została podjęta w dniu 2 czerwca br. na sesji zwołanej w trybie art. 15 
ust 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym. 

 
Wówczas zaszła możliwość związania z najkorzystniejszą ofertą firmy: Przedsiębiorstwo Budowy 
Dróg i Mostów Sp. z o.o. ul. Kolejowa 28, 05-300 Mińsk Mazowiecki. 
Umowa na realizację zamówienia została podpisana w dn. 23 czerwca 2023 r. 

2) Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o przyznanym dofinansowaniu ze środków rezerwy 
subwencji ogólnej na rok 2023 na inwestycję drogową pn. „Przebudowa przepustu w ciągu drogi 
powiatowej nr 1590N w miejscowości Dębiany”.  
 
Wnioskowana kwota dotacji wynosiła 225.000 zł, natomiast przyznane dofinansowanie wynosi 
200.000 zł. Powiat Kętrzyński jest jednym z 5 powiatów województwa warmińsko-mazurskiego, 
które otrzymały przedmiotową dotację. 

3) Zarząd Powiatu w drodze podjętej uchwały nr 1367/2023 negatywnie zaopiniował wniosek Wójta 
Gminy Kętrzyn w sprawie ustalenia przebiegu drogi publicznej gminnej: miejscowość Kotkowo – 
łączna długość 495,0 m – obręb Kotkowo, działka nr 8/50. 
 
Z akt sprawy oraz danych zawartych we wniosku wynikało, iż droga objęta lokalizacją nie 
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została zaliczona do kategorii dróg gminnych w trybie przewidzianym w art. 7 ustawy 
o drogach publicznych. W związku z powyższym lokalizowana droga nie jest drogą publiczną  
w rozumieniu art. 1 ustawy o drogach publicznych, a co za tym idzie nie może być objęta trybem 
przewidzianym przez ustawę z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. 

4) Zarząd Powiatu w drodze podjętych uchwał powołał komisje odbiorowe do przeprowadzenia 

czynności odbiorowych zadań inwestycyjnych: 
 

➢ „Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku między miejscowościami Bajory Małe - 

Srokowski Dwór (od km 10+800 do km 13+300)” 

Odbioru dokonano w dniu 2 czerwca 2023 r. 
 

➢ „Przebudowa drogi powiatowej nr 1618N Szestno-Nakomiady w msc. Langanki” 

Odbioru dokonano w dniu 7 czerwca 2023 r. 
5) Zarząd Powiatu ogłosił zamiar bezpośredniego zawarcia umów o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego: 
 

a) na liniach komunikacyjnych: Kętrzyn – Barciany przez Kiemławki Wielkie, Kętrzyn – Barciany 
przez Karolewo, Barciany – Kętrzyn przez Kiemławki Wielkie, 

b) na linii komunikacyjnej Kętrzyn – Kętrzyn przez Sławkowo, 
c) na liniach komunikacyjnych: Kętrzyn – Mażany przez Wopławki, Mażany – Kętrzyn przez 

Wopławki, 
d) na liniach komunikacyjnych: Kętrzyn – Mołtajny przez Aptynty, Barciany; Mołtajny – Kętrzyn 

przez Aptynty, Barciany, 
e) na liniach komunikacyjnych: Kętrzyn – Mołtajny przez Barciany, Mołtajny – Kętrzyn przez 

Barciany, 
f) na liniach komunikacyjnych: Kętrzyn – Prosna przez Równinę Górną, Kętrzyn – Prosna przez 

Korsze, Prosna – Kętrzyn przez Równinę Górną, Prosna – Kętrzyn przez Korsze, 
g) na liniach komunikacyjnych: Kętrzyn – Srokowo przez Karolewo, Ogródki, Kętrzyn – Srokowo 

przez Ogródki, Srokowo – Kętrzyn przez Ogródki. 
 

• Rodzaj transportu: Publiczny transport zbiorowy - autobusowy. 

• Przewidywana data bezpośredniego zawarcia umowy: 29.12.2023 r. 

• Przewidywany czas trwania umowy: 1 rok 
6) Zarząd Powiatu w drodze podjętej uchwały nr 1370/2023 powołał Komisję Konkursową  

w celu przeprowadzenia konkursu  na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół im Marii Curie 
Skłodowskiej w Kętrzynie, w następującym składzie: 

 
1. Przedstawiciele organu prowadzącego szkołę: 

1) Joanna Mazurowska  - przewodniczący Komisji Konkursowej, 
2) Danuta Tomczak  - członek Komisji Konkursowej, 
3) Marta Żylińska   - członek Komisji Konkursowej. 

2. Przedstawiciele organu sprawującego nadzór pedagogiczny: 
1) Wojciech Marczak                         - członek Komisji Konkursowej, 
2) Agnieszka Szczeszak    - członek Komisji Konkursowej, 
3) Tomasz Ziarek                               - członek Komisji Konkursowej. 

3. Przedstawiciel Rady Pedagogicznej:  
1) Marek Kułak                          - członek Komisji Konkursowej, 
2) Agnieszka Deszczyńska               - członek Komisji Konkursowej. 

4. Przedstawiciel Rady Rodziców: 
1) Andrzej Hałuszka                          - członek Komisji Konkursowej, 
2) Eugeniusz Ferłejko    - członek Komisji Konkursowej. 

5. Przedstawiciele związków zawodowych: 
1) Lech Ryndzionek                           - członek Komisji Konkursowej, 
2) Małgorzata Fiedorowicz  - członek Komisji Konkursowej. 

 
W drodze uchwały nr 1383/2023 Zarząd Powiatu zatwierdził konkurs na stanowisko dyrektora 
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Zespołu Szkół im. Marii Curie Skłodowskiej w Kętrzynie. 
 
W dniu 14 czerwca 2023 r. Komisja Konkursowa, po przeprowadzeniu procedury konkursowej, 
wyłoniła Panią Barbarę Groch, jako kandydatkę na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół  
im. Marii Curie Skłodowskiej w Kętrzynie. Kandydatka spełniła wymogi formalne zawarte  
w ogłoszeniu o konkursie.  

7) Zarząd Powiatu zapoznał się z warunkami umowy na dofinansowanie ze środków PFRON kosztów 

utworzenia i działania Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Kętrzynie. 

 
W dniu 26 maja br. odbyły się negocjacje w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie ustalenia szczegółowych warunków umowy  
o dofinansowanie kosztów utworzenia i działania Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej 
w Kętrzynie.  

 Ogólne koszty zakładu wynoszą 8.835.572 zł, z czego: 
➢ 2.401.982 zł – kwota dofinansowania ze środków PFRON (27,19%), 

➢ 6.433.590 zł – wkład własny niefinansowy – wycena rynkowa nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem przy ul. Wileńskiej 16b w Kętrzynie (72,81%). 

 
Na kwotę dotacji składa się koszt: 

1) przystosowania do potrzeb osób niepełnosprawnych pomieszczeń produkcyjnych lub 

pomieszczeń służących świadczeniu usług oraz pomieszczeń socjalnych i przeznaczonych na 

rehabilitację, 

2) zakupu sprzętu rehabilitacyjnego, 

3) wyposażenia pomieszczeń socjalnych i przeznaczonych na rehabilitację, pomieszczeń,  

w których jest prowadzona działalność wytwórcza lub usługowa, oraz przygotowanie 

stanowisk pracy, w tym zakup maszyn, narządzi i urządzeń niezbędnych  

do prowadzenia produkcji lub świadczenia usług, 

4) zakupu surowców i materiałów potrzebnych do rozpoczęcia działalności wytwórczej lub 

usługowej, 

5) zakupu lub wynajmu środków transportu.  

 
Z dniem 1 grudnia 2023 r. planowane jest uruchomienie Zakładu.  

 

Ad. pkt 4 

ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

Radny Jarosław Pieniak poinformował, że jeden z mieszkańców wyraził zaniepokojenie, że nie 

zostały rozpoczęte prace przy przebudowie drogi powiatowej Mołtajny – Asuny – Święty Kamień,  

a została już podpisana umowa z nowym Wykonawcą. Radny poprosił o więcej informacji w tym 

temacie.  

 

Ad. pkt 5 

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU POWIATU 

  Starosta wyjaśnił, że konieczne było odstąpienie od umowy z poprzednim Wykonawcą widząc 

zagrożenie niewywiązania się z umowy i z tego tytułu zostały potrącone kary umowne. Starosta dodał, 

że w kolejnym postępowaniu został wyłoniony rzetelny Wykonawca, z którym do tej pory nie było 

żadnych problemów. Starosta poinformował, że drogę trzeba wyrównać kruszywem i zalać dwiema 

warstwami asfaltu, co zostanie wykonane w miesiąc, a firma pod koniec lipca lub w sierpniu ma 

rozpocząć prace.  
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Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 Radny Jarosław Pieniak złożył na piśmie zapytania dotyczące szkół powiatowych (zał. nr 3). 

Następnie radny Piotr Węglarski odczytał dwie interpelacje dotyczące Powiatowego Urzędu Pracy  

w Kętrzynie (zał .nr 4). 

 Radny Piotr Węglarski wyjaśnił, że gdyby otrzymał wcześniej informacje, o które wnioskował to 

nie musiałby składać interpelacji. Radny poinformował, że wykaz rotacji pracowników jest teraz 

załącznikiem do protokołu Komisji Rewizyjnej i niewiele różni się od tego o co wnioskował. 

  

 Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami udostępniane są w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie. 

 

 Starosta Michał Kochanowski wyjaśnił, że odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie, ale 

interpelacje  i zapytania zawierają konkretne tezy. Starosta dodał, że cieszy się, iż sesja jest 

transmitowana na żywo i oglądana przez dyrektorów szkół i pracowników Powiatowego Urzędu Pracy 

w Kętrzynie. Starosta zwracając się do dyrektorów i pracowników powiedział, że taka może być 

alternatywa i to przed pracownikami, dyrektorami i mieszkańcami stoi wybór jakiego niedługo będą 

mogli dokonać. Odnosząc się do pytań o szkoły Starosta wyjaśnił, że Powiat jest komplementarny i nie 

ma lepszej i gorszej szkoły, ale uwarunkowania szkół są inne w Reszlu i Kętrzynie np. warunki naboru, 

dlatego Zarząd reaguje na te rzeczy w odpowiedni sposób. 

 

Ad. pkt 7 

INFORMACJA NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI INSPEKCJI, SŁUŻB I STRAŻY NA TERENIE POWIATU 

KĘTRZYŃSKIEGO ORAZ INFORMACJA NA TEMAT BEZPIECZEŃSTWA PUBLICZNEGO W POWIECIE 

KĘTRZYŃSKIM ZA 2022 R. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że radni otrzymali prezentacje przygotowane 

przez Komendę Powiatową Policji w Kętrzynie oraz Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej 

w Kętrzynie (https://chmurka.starostwo.ketrzyn.pl/s/Tp6fgBg9P2jE6Da), a ponadto były one 

omawiane na niektórych posiedzeniach komisji, w związku z czym Komendanci zabiorą głos  

i przedstawią zwięźle najważniejsze informacje.  

 

a) Komenda Powiatowa Policji w Kętrzynie  

 

Komendant Dariusz Ślęzak poinformował, że statystyki dla kętrzyńskiej komendy są bardzo 

dobre, co plasuje powiat na wysokim miejscu w województwie, ale najważniejsze jest poczucie 

bezpieczeństwa i zaufanie do policji, które również jest na wysokim poziomie. Komendant wyjaśnił, że 

w bieżącym roku priorytetem jest budowa nowego posterunku w Barcianach i jest to inwestycja, której 

koszt wyniesie ok. 3 700 000 zł, dzięki czemu pozyskanych zostanie 8 nowych etatów policyjnych. 

Komendant poinformował, że jest obecnie 13 wakatów, ale systematycznie prowadzona jest 

kwalifikacja. 

Starosta poinformował, że nasza Komenda stawiana jest jako wzór pod względem 

wykrywalności i realizacji zadań ustawowych. Starosta podziękował radnym za przychylność  

w prośbach we współfinansowaniu zakupu samochodów. Starosta zapytał Komendanta czy tak duża 

liczba inwestycji drogowych realizowanych w tej kadencji spowodowała, że wzrósł poziom 

bezpieczeństwa na drogach. 

Komendant potwierdził, że bezpieczeństwo na drogach jest bardzo ważne, a właściwa 

infrastruktura drogowa przyczynia się do tego. Ponadto Komendant podziękował za wsparcie, na które 

zawsze może liczyć przy dofinansowaniu zakupu radiowozów czy adaptacji zawodowej, ponieważ 
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wpływa to na poziom bezpieczeństwa. 

Radny Ryszard Kawczyński poprosił, aby w Świętej Lipce w okresie od 1 listopada do 31 marca 

przywrócić ograniczenie prędkości do 50 km/h, ponieważ w tym okresie jest bardzo mały ruch. 

Komendant wyjaśnił, że zadaniem policji jest opiniowani takich wniosków zgłaszanych przez 

zarządcę drogi. 

Radny Lech Ryndzionek zapytał Komendanta, jakie jest jego zdanie na temat ograniczenia 

prędkości na terenie całego miasta Kętrzyn do 40 km/h. Radny dodał, że spotyka się z różnymi 

kontrowersyjnymi opiniami i nie neguje, że jest taka potrzeba w niektórych miejscach, ale może nie 

jest to konieczne w całym mieście.  

Komendant wyjaśnił, że dla funkcjonariuszy policji mniejsza prędkość oznacza większe 

bezpieczeństwo. 

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że w sprawozdaniu jest informacja o tym, że 13 

funkcjonariuszy złożyło wypowiedzenia, a 9 przebywa na długotrwałym zwolnieniu i zapytał jak to 

wpływa na realizację zadań oraz czy 13 wypowiedzeń wynika z faktycznej rezygnacji z pracy  

czy innych administracyjnych zawirowań.  

Komendant poinformował, że 13 osób faktycznie odeszło na emeryturę i nie jest tajemnicą, że 

jednym z czynników była wysokość rewaloryzacji emerytur na poziomie 14%.  

 

b) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej 

 

Na wstępie Komendant Tomasz Syguła powiedział kilka słów o sobie i swojej karierze 

zawodowej, a następnie przedstawił skrótową informację z działalności Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie. 

 

Starosta Michał Kochanowski powiedział, że warto podkreślić, iż nie jest to teren Orlenu, 

ponieważ takie informacje się pojawiły. Starosta dodał, że relacje samorządu z Komendą Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie oraz Ochotniczymi Strażami Pożarnymi z terenu powiatu 

kętrzyńskiego są poprawne i można wzajemnie na siebie liczyć w koordynowaniu różnych działań.  

 

 Po zamknięciu dyskusji radny Ryszard Kawczyński złożył wniosek o przerwę.  

 

Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę.  

 

Ad. pkt 8 

DEBATA NAD RAPORTEM O STANIE POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO W ROKU 2021 

 Po wznowieniu obrad Przewodnicząca poinformowała, że poza radnymi, uprawniony do 

zabrania głosu jest mieszkaniec Kętrzyna i radny Rady Miejskiej w Kętrzynie, który spełnił wymogi 

formalne i przedstawił 156 podpisów( zał. nr 5).  

 Starosta Michał Kochanowski poinformował, że będzie odnosił się do roku 2022, ale chce 

również odnieść się do bieżącego roku, ponieważ na posiedzeniach komisji były podnoszone takie 

wątki. Starosta poinformował, że w poniedziałek był przesłuchiwany w mrągowskiej prokuraturze jako 

świadek i sprawa związana z Powiatowym Urzędem Pracy w Kętrzynie niedługo będzie miała swój finał. 

Starosta wyjaśnił, że po rozstrzygnięciu sprawy Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie deklaruje brak 

taryfy ulgowej bez względu na to kto kim jest i ma nadzieję, że druga strona postąpi tak samo. 

Następnie Starosta przypomniał sytuację z 2022 roku, kiedy to jechał z Dyrektorem Powiatowego 

Urzędu Pracy w Kętrzynie do Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej w sprawie rezerwy z Funduszu 

Pracy na roboty publiczne, Dyrektor powiedział, że ma w tym czasie sesję Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego on-line, więc w trakcie jazdy brał udział w posiedzeniu zdalnie, ponieważ taki 
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był czas. Starosta dodał, że pobranie kluczy od gabinetu Dyrektora również nie weryfikuje czasu pracy, 

ponieważ są upoważnienia, na podstawie których osoba obsługująca sekretariat często pobiera klucze. 

Następnie Starosta powiedział, że Dyrektor i Wicedyrektor PUP przypłacili zdrowiem całą tą sytuację,  

a poziom hejtu i podłości osiągnął szczyt, gdy ktoś złożył donos do ZUS, że Dyrektor na zwolnieniu 

lekarskim jest poza domem. Starosta poinformował, że ZUS podtrzymał zwolnienie lekarskie i nie 

stwierdził żadnych naruszeń. Odnosząc się do Raportu o stanie Powiatu Kętrzyńskiego, Starosta 

powiedział, że rok 2022 był chyba najlepszym w historii dla samorządu powiatowego, ponieważ 

rozpoczęła się inwestycja dekady, a mianowicie prace przy budowie Bloku Operacyjnego i przebudowie 

Oddziału Chirurgii Ogólnej Szpitala Powiatowego w Kętrzynie, Powiat uzyskał pozytywną decyzję  

o dofinansowaniu zakupu nowoczesnego sprzętu do szpitala w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 na kwotę 3 600 000 zł,  

a ponadto z tego samego źródła udało się sfinansować wyposażenie nowej pracowni RTG w Zespole 

Opieki Zdrowotnej w Reszlu. Starosta poinformował, że w roku 2022 rozpoczęła się budowa Zakładu 

Aktywności Zawodowej, w którym zatrudnienie znajdą osoby z niepełnosprawnościami, w tym samym 

czasie nadal rozwijała się działalność Domu dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży oraz 

funkcjonowała lodówka społeczne, w której Pracownicy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Kętrzynie umieścili przez cały rok kilka ton żywności. Następnie Starosta powiedział, że Powiatowy 

Dom Dziecka w Reszlu w 2022 r. przeniósł się do nowej siedziby, a w Zespole Szkół im. Marii Curie-

Skłodowskiej w Kętrzynie zakończył się remont sali gimnastycznej dostosowanej do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. Starosta dodał, że cieszy się, iż wyniki egzaminów maturalnych uczniów szkół 

powiatowych w 2022 roku były powyżej przeciętnej regionalnej ale też krajowej, co jest również 

zasługą dyrektorów i nauczycieli przygotowujących młodzież do egzaminów.  Starosta poinformował, 

że w roku 2022 Powiat Kętrzyński wyremontował niemal 14 kilometrów dróg powiatowych, a komfort 

jazdy i poprawa standardów są niezbędne dla bezpieczeństwa na drogach. Ponadto wspólnie  

z gminami odtworzone zostały linie komunikacyjne w ramach funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, a wszystko to dzieje się w oparciu o budżet 

Powiatu, w którym nie zaciągamy ani złotówki kredytu. Starosta powiedział, że skala wydatków 

inwestycyjnych sięgnęła ponad 27 000 000 zł.  

Starosta poinformował, że już po złożeniu Raportu ukazał się Ranking Finansowy Samorządu 

Terytorialnego w Polsce, który jest najbardziej naukowym badaniem mówiącym o kondycji finansowej 

danej jst. Starosta wyjaśnił, że przez ostatnie cztery lata w kategorii powiaty awansowaliśmy o 169 

pozycji i jesteśmy trzecim powiatem w województwie warmińsko-mazurskim. Starosta poinformował, 

że przygotowując ranking ocenie poddane zostały: 

1. Udział dochodów własnych w dochodach ogółem. 

2. Relacja nadwyżki operacyjnej do dochodów ogółem. 

3. Udział wydatków inwestycyjnych w wydatkach ogółem. 

4. Obciążenie wydatków bieżących wydatkami na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń  

5. Udział środków europejskich w wydatkach ogółem - bez poręczeń. 6. Relacja zobowiązań do 

dochodów ogółem. 

 7. Udział podatku dochodowego od osób fizycznych w dochodach bieżących. 

 

Starosta przypomniał, że w 2022 roku udało się pozytywnie rozstrzygnąć trzy inwestycje w II 

naborze Programu Inwestycji Strategicznych: 

a) Przebudowa drogi powiatowej  nr 1989N Głowbity - Łankiejmy 

b) Poprawa bezpieczeństwa drogowego poprzez przebudowę dróg powiatowych i obiektu mostowego 

na terenie gminy i miasta Reszel 

c) Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku między miejscowościami Bajory Małe -  Srokowski 

Dwór  
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Ponadto zakończył się remont nawierzchni drogi powiatowej ul. Norwida w Reszlu i rozstrzygnięto 

konkurs w ramach Fundusze Programu Inwestycji Strategicznych dla powiatów popegeerowskich na 

następujące inwestycje: 

1. Poprawa efektywności energetycznej budynków Starostwa Powiatowego i Zarządu Dróg 

Powiatowych w Kętrzynie wraz z adaptacją pomieszczeń. 1.764.000,00 PLN 

2. Przebudowa i modernizacja budynków placówek oświatowych na terenie powiatu 

kętrzyńskiego 1.176.000,00 PLN 

Starosta poinformowała, że w 2022 roku nie udało się zrealizować inwestycji pn. "Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1711N na odcinku Mołtajny - Asuny - Święty Kamień", a ponadto ciągle 

zagrożeniem jest brak pełnego stanu pensjonariuszy w Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie  

i nieadekwatne finansowanie oraz brak pewności dochodów Powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu mieszkańcowi powiatu panu Zbigniewowi Nowakowi, który  

w pierwszej kolejności poinformował, że  chce przedstawić punkt widzenia mieszkańca, który cały czas 

obserwuje Powiat. Pan Nowak powiedział, że dokument jest przejrzysty, elegancko napisany i jest to 

zasługa wielu pracowników pod dowództwem pani Sekretarz Powiatu. Mieszkaniec pogratulował 

Radzie Powiatu podjęcia tylu uchwał i żadna z nich nie została uchylona przez nadzór, co wiąże się  

z dobrym przygotowaniem projektów uchwał przez naczelników, kierowników wydziałów i mecenas, 

która to opiniuje. Pan Nowak poinformował, że zwrócił uwagę na finanse Powiatu, a szczególną uwagę 

przykuła kwestia inwestycji, które stanowią przede wszystkim o rozwoju powiatu i poprawie życia 

mieszkańców. Pan Zbigniew powiedział, że kolejny raz jest zaskoczony skalą inwestycji, która stanowi 

ponad 20%. Następnie powiedział, że ogromne znaczenie ma polityka społeczna i wyraża pozytywną 

opinię o Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie. Następnie Pan Nowak odniósł się do 

polityki zatrudnienia i powiedział, że zauważył stagnację w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie  

i dodał, że w jego opinii Zarząd i Rada nie poradziły sobie z sytuacją w jednostce, ponieważ na początku 

nie wykorzystano posiadanych instrumentów, a gdy się tego nie zrobi w taki sposób, aby obie strony 

były zadowolone to to się mści. Pan Nowak powiedział, że w Starostwie jest dobra atmosfera, spotyka 

się z profesjonalną obsługą interesantów, jest dobra ocena i wyniki, jednak w tej beczce miodu jest 

trochę dziegciu. Mieszkaniec stwierdził, że sprawy niepotrzebnie zaszły tak daleko, że oprały się o sądy 

i parlamentarzystów, ale oceniając merytoryczną działalność Powiatu uznaje za bardzo kreatywną, 

idącą w dobrym kierunku i poprawiającą życie mieszkańców. Mieszkaniec powiedział, że sytuacja  

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie szkodzi dla wizerunku Powiatu. 

 

Radna Ewa Wronisz powiedziała, że Raport został opracowany zgodnie z wymogami określonymi  

w uchwale Rady Powiatu, a jego kształt jest zasługą pracowników Starostwa Powiatowego, jednostek 

organizacyjnych i ich dyrektorów. Radna dodała, że za zaangażowanie w pracę i sumienność 

pracowników należą się słowa podziękowania, ponieważ Raport zawiera dużą ilość skumulowanych 

informacji, świadczących o pracy Powiatu w roku 2022.  

Radna Alina Janiszewska skierowała słowa uznania w kierunku wszystkich naczelników  

i dyrektorów, a ponadto podziękowała Dyrektor Marcie Kragiel i wszystkim pracownikom 

Powiatowego Ośrodka Wspierania i Rozwoju Edukacji. Radna powiedziała, że POWRE obecnie to nie 

tylko diagnostyka, ale również terapia psychologiczna, pedagogiczna, logopedyczna, konsultacje, 

warsztaty, zajęcia otwarte i szkolenia. Radna zwróciła uwagę na pozytywne działania tj. objęcie 

poszczególnych placówek nadzorem wyznaczając opiekuna specjalistę, dzięki czemu dyrektorzy mogą 

zwracać się ze wszystkimi problemami i zastanawiać się jak skutecznie rozwiązać problem, aby pomoc 

trafiała do dziecka, nauczycieli i rodziców. Radna wyjaśniła, że spotkania ze specjalistami, narady, 

debaty wpływają na dalsze decyzje, które pomagają dzieciom i rodzicom w trudnej sytuacji. Radna 

dodała, że praca POWRE daje oczekiwane efekty. 
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Radna Olga Wanago powiedziała, że przynajmniej raz w tygodniu spotyka się z naczelnikami  

i kierownikami jednostek, więc dobrze wie jak wygląda ich praca i wyraża wielkie słowa uznania za 

kompetencje i wykonywane zadania oraz pani Sekretarz, która nad tym czuwa. Radna dodała, że dużą 

część raportu obejmują informacje na temat działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Kętrzynie i właśnie ta jednostka jest bliska jej sercu, a ogrom pracy jaki wkłada Dyrektor Dorota 

Siwicka wraz z pracownikami w wykonywanie zadań jednostki jest niesamowity. Radna powiedziała, że 

smutne jest tylko to, że dwa Domy Dziecka i Dom Samotnych Matek są oblegane, więc widać że  

w społeczeństwie dzieje się coś niedobrego.  

Radny Krzysztof Tytman odniósł się w pierwszej kolejności do Powiatowego Programu Ochrony 

Zdrowia Psychicznego, a jednym z wniosków dotyczących realizacji tego Programu (str. 30) jest brak 

dostępności psychiatry dziecięcego w całym powiecie. Radny powiedział, że trzeba zastanowić się co 

można zrobić lokalnie, aby ten problem zniwelować, ponieważ będzie on narastał. Radny wyjaśnił,  

że w Raporcie opisana jest działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie, który 

realizuje liczne Programy, a szczególnie ważne miejsce w odczuciu radnego zajmują placówki 

pomagające społeczeństwu w kryzysie tj. Ośrodek Interwencji Kryzysowej, Dom dla Matek  

z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży. Następnie radny powiedział, że w oświacie zwrócił uwagę na 

rosnącą różnicę pomiędzy subwencją oświatową a potrzebami placówek. Wyjaśnił, że obecnie 

subwencja zapewnia tylko 80% potrzeb, a pozostałe muszą być pokrywane z innych źródeł – wydatki 

36 000 000 zł, subwencja – 29 000 000 zł. Następnie radny powiedział o wykorzystaniu kwoty na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli, które po raz pierwszy od wielu lat przekroczyło 142 000 zł tj. 82% 

i choć nie jest to wielka suma, to jednak idzie w bardzo dobrym kierunku. Kolejno radny odniósł się do 

ochrony zdrowia i powiedział, że szpital od wielu lat ma dobry bilans finansowy, a poza tym w 2022 

roku rozpoczęła się inwestycja, która jest sercem tego szpitala i bez niej istnienie placówki byłoby 

niemożliwe. Radny wyjaśnił, że na sytuację szpitala wpływa cały problem ochrony zdrowia w kraju,  

a mianowicie sposób finansowania przez NFZ takich jednostek jak szpitale powiatowe. Radny 

poinformował, że wzrosty kontraktów dotyczą głównie szpitali wielkich, a wzrost płatności za 

poszczególne czynności dotyczą wysoko specjalistycznych zabiegów, więc szpital powiatowy nie jest 

beneficjentem wprowadzonych zmian finansowych. Radny powiedział, że osobnym problemem  

w zawodach medycznych jest brak specjalistów. Radny powiedział również o komunikacji i transporcie, 

a mianowicie o uruchomieniu 7 nowych linii komunikacji zbiorowej, a 2022 rok był rokiem pandemii, 

inflacji i wojny w Ukrainie, a jednak pozycje w poszczególnych rankingach wskazują, że Powiat 

Kętrzyński rozwija się. Radny pogratulował Zarządowi Powiatu takiego wyniku.  

Starosta wyjaśnił, że łatwo mówi się, że coś nie została wykonane i łatwo stawia się tezy, ale 

odpowiedzialne osoby powinny posługiwać się dokumentami, wskaźnikami i konkretnymi rzeczami. 

Starosta zwrócił uwagę na budowę bloku operacyjnego i na to jak długo trwał proces realizacji 

inwestycji – w jednym roku podpisano umowę, w kolejnym roku rozpoczęła się budowa,  

a prawdopodobnie o szczęśliwie zakończonej inwestycji będziemy mogli mówić przy rozpatrywaniu 

raportu za rok 2023. Starosta odnosząc się do słów radnego Krzysztofa Tytmana powiedział, że uważa, 

iż Dom dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży jest formą profilaktyki, ponieważ w innym 

przypadku dzieci trafiłyby do pieczy zastępczej na długie lata, a pobyt w Domu dla Matek może 

zniwelować takie konsekwencje. Starosta dodał, że coś złego dzieje się wokół nas, ponieważ Komenda 

Powiatowa Policji zaczyna odnotowywać wykroczenia, a nawet przestępstwa które były już dawno 

zapomniane np. napady, rozboje, wejście do sklepu z nożem i żądanie utargu, a przyczyną jest sytuacja 

ekonomiczna, która dotyka społeczeństwo.  

Radny Leszek Szewczuk pogratulował Staroście i Wicestaroście za sposób i styl zarządzania 

zespołem, ponieważ bez tego nie byłoby takich dobrych wyników. Radny w imieniu mieszkańców 

gminy Korsze podziękował za wszystkie inwestycje, które zostały zrealizowane na terenie gminy.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że nasz powiat i miasto znowu się odchudziły i w przyszłości 
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będzie stawiane pytanie co zrobić z powiatami. Radny powiedział również, że stosunki międzyludzkie 

nie są dobre, między innymi w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie, ale do tego tematu na pewno 

wrócimy po wydaniu postanowienia przez Prokuraturę. Radny stwierdził, że taką ilością delegacji, jaką 

odbył Dyrektor PUP można byłoby obdzielić jeszcze kilku innych dyrektorów, więc można zadać sobie 

pytanie, kiedy Dyrektor miał czas pracować.  

Starosta powiedział, że na sesji obecni są pracownicy Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie, 

których można zapytać o atmosferę i stosunki w pracy oraz realizację zadań. 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na ogromną różnicę w kwocie 4 500 000 zł pomiędzy 

subwencją, a wydatkami na oświatę. Przewodnicząca powiedziała, że Powiat dokłada tak duże środki, 

aby szkoły mogły normalnie funkcjonować, a jest to wina złych rozwiązań systemowych. Radna dodała, 

że gdyby dochód z udziału w podatku PIT i CIT był większy to drogi byłyby remontowane bez ubiegania 

się o środki zewnętrzne. 

Starosta powiedział, że rok 2022 był szczególnym rokiem i gdyby środki były w dyspozycji 

samorządu to faktycznie niektóre inwestycje mogłyby być wykonane o 30% taniej, ponieważ 

Wykonawcy to mądrzy i inteligentni ludzie, którzy wiedzą jakie kwoty są przyznawane i dyktują 

warunki. 

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że w powiecie są trzy szkoły ponadpodstawowe – I Liceum 

Ogólnokształcące im. W. Kętrzyńskiego w Kętrzynie oraz dwa prywatne licea przy ul. Asnyka, które 

mają 100% zdawalność matury w tym roku, za co radny serdecznie pogratulował.  

Przewodnicząca Rady powiedziała, że już kilka razy na sesji podnoszone były zarzuty, że Rada 

Powiatu i Zarząd nie zajęły się sprawą Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie. Przewodnicząca 

powiedziała, że w jej ocenie zostały podjęte działania, które nie wszystkich zadowoliły, a Zarząd 

Powiatu rozpatrzył tą sprawę i uznał, że dzisiaj nie ma podstaw do zawieszenia. 

 

Ad. pkt 9 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ZARZĄDOWI POWIATU W KĘTRZYNIE WOTUM 

ZAUFANIA 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 Radny Piotr Węglarski powiedział, że całkiem niedawno przedstawiał w swoich interpelacjach 
sposób współpracy z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie i bardzo łatwo da się 
odczytać, że Dyrektor utrudnia sprawowanie mandatu radnego, poprzez ograniczanie funkcji 
kontrolnych jakie posiada radny. Radny Piotr Węglarski powiedział, że jego pytania spotykają się  
z nerwowością, która wiąże się z deprecjonowaniem pytań i jego osoby np. przy pytaniu o wstrzymanie 
środków na aktywizację zawodową, Starosta udzielił nieprawdziwej informacji, a na następnej sesji 
radny udowodnił, że pytanie było zasadne i że sytuacja wygląda inaczej. Radny zapytał czy takie 
zachowanie budzi zaufanie. Dodał, że wcześniej pytał o Stowarzyszenie STOPKA prowadzące szkołę 
policealną w Zespole Szkół im. Marii Curie Skłodowskiej w Kętrzynie i również okazało się, że pytanie 
było zasadne, ponieważ w związku z nim została podjęta kontrola, uporządkowano sprawy i okazało 
się, że sprzęt Stowarzyszenia stał się w międzyczasie własnością Powiatu. Radny poinformował, że 
wotum zaufania kojarzy z tym jaka jest współpraca pomiędzy Starostą i radnymi, naczelnikami oraz 
dyrektorami. Radny powiedział, że w jego przypadku współpraca nie przebiega tak jak powinna  
i szkoda, że dochodzi do takich sytuacji, że radny musi pisać odwołania do Kolegium Odwoławczego, 
aby uzyskać odpowiedź na proste pytania. Następnie radny powiedział, że jeżeli Starosta znajdzie  
w interpelacji choć jeden zwrot, który byłby tezą to radny na następnej sesji za to przeprosi, a jeśli 
faktycznie tam jest to zostało zawarte nieświadomie.  
 Radny Lech Ryndzionek poinformował, że również nie ma wątpliwości dotyczących 
absolutorium, natomiast w sprawie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Zarząd powinien wyciągnąć 
konsekwencje. Radny dodał, że z protokołu Komisji Rewizyjnej wynika, że nie wiadomo czy wyjazdy 
Dyrektora były zasadne i jakie miały cel, co budzi wiele wątpliwości.  
 Starosta wyjaśnił, że radny Piotr Węglarski otrzymał błędna informację pytając  
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o Stowarzyszenie STOPKA i sprzęt, z którego korzysta szkoła, a to Przewodnicząca rady analizując 
protokoły z posiedzeń Zarządu poprzedniej kadencji odnalazła informację o tym, na jakich warunkach 
wyposażenie zostaje w szkole w związku z rekompensatą za koszt dzierżawy pomieszczeń.  
 Radny Piotr Węglarski powiedział, że gdyby wtedy otrzymał od Starosty taką odpowiedź to 
byłoby po temacie.  
 
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kętrzynie wotum zaufania, który został podjęty głosami 
16 „za” 2 „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym się”  i nosi numer LXI/507/2023 (zał. nr 6). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy.  

 

Ad. pkt 10 

ROZPATRZENIE SPRAWOZDANIA FINANSOWEGO WRAZ ZE SPRAWOZDANIEM  

Z WYKONANIA BUDŻETU POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO ZA 2022 R. I PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE 

ICH ZATWIERDZENIA ORAZ UCHWAŁY W SPRAWIE ABSOLUTORIUM DLA ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE ZA 2022 R. 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdania finansowego wraz ze  

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 r. oraz informacji  

o stanie mienia Powiatu Kętrzyńskiego 

 

Członek Zarządu Powiatu w Kętrzynie Olga Wanago odczytała Uchwałę Nr 1349/2023 Zarządu 

Powiatu w Kętrzynie z dnia 20 kwietnia 2023 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 rok (zał. nr 7). Następnie Wicestarosta Andrzej Lewandowski 

odczytał Uchwałę Nr 1336/2023 Zarządu Powiatu w Kętrzynie z dnia 23 marca 2023 r.  w sprawie 

przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 rok (zał. nr 

8). Członek Zarządu Powiatu w Kętrzynie Mirosław Bobrowski odczytał Uchwałę Nr 1335/2023 

Zarządu Powiatu w Kętrzynie z dnia 23 marca 2023 r. w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia 

Powiatu Kętrzyńskiego za rok 2022 (zał. nr 7).  

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Piotr Węglarski odczytał Uchwałę RIO.IV-0120-78/2023 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za rok 2022 (zał. nr 8).  

 

c) odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie stanowiska tej 

komisji o sprawozdaniu finansowym wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Kętrzyńskiego za 2022 r. oraz uchwały tejże komisji o wniosku w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie Bartosz Walewski odczytał 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
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w Kętrzynie za rok 2022 wraz z Uchwałą Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Kętrzynie z dnia 8 maja 2023 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

w Kętrzynie za 2022 rok (zał. nr 9).  

 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Olenkowicz odczytał Uchwałę RIO.IV-0120-

150/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 11 maja 2023 

roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Kętrzynie za 2022 rok (zał. nr 10).  

 

e) dyskusja Radnych Powiatu Kętrzyńskiego dotycząca rozpatrzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 r. 

 

Jako pierwszy, głos zabrał Starosta Michał Kochanowski, który powiedział, że sprawozdanie  

z wykonania budżetu oraz raport o stanie Powiatu tworzą spójną całość i należy się odnieść do obu. 

Następnie Starosta przedstawił najważniejsze wskaźniki: 

- wykonanie dochodów na poziomie 98, 64%, 

- dochody bieżące - 99,4%, 

- dochody majątkowe 94,09%, 

 - wykonanie wydatków na poziomie 94,02%. 

 Starosta powiedział, że jak zwróci się uwagę na strukturę dochodów budżetu Powiatu, to 

można zauważyć, że Powiat de facto nie posiada środków własnych pozostających do tzw. władztwa 

finansowego. Starosta dodał, że dochody Powiatu to głównie: 

- subwencja ogólna stanowiąca 48,3% budżetu i finansowana jest z niej całość działalności, 

- udział w podatku dochodowym PIT – 15 000 000 zł – wyższy o 38,6% niż w 2021 roku, ale  

w grudniu Powiat otrzymał rekompensatę w wysokości 4 000 000 zł, a bez tej dopłaty udział w podatku 

PIT byłby na poziomie roku 2021, co jest niepokojące, ponieważ zazwyczaj wraz ze wzrostem 

gospodarczym i wzrostem dochodów budżetu państwa rosły dochody samorządów.  

Następnie Starosta odniósł się do pozostałych dochodów, które wyniosły prawie 13 000 000 zł  

i są wyższe o 34% niż w 2021 roku. Starosta wyjaśnił, że są to środki, które Powiat wypracował sam np. 

dochód z prowadzenia internatu, Domu Pomocy Społecznej, Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru  

i Nieruchomości oraz Wydziału Komunikacji i Transportu. Starosta poinformował, że Powiat w 2022 r. 

zapłacił 1 500 000 zł za obsługę długu, natomiast na koniec 2021 r. była to kwota 365 000 zł.  

Starosta przeszedł do omawiania wydatków majątkowych, które wyniosły 27 700 000 zł, a na 

koniec 2021 roku była to kwota 18 445 000 zł, w tym: 

- wydatki na transport i łączność – m. in. naprawy dróg – wzrost o ponad 4 000 000 zł – 

23 000 000 zł. 

Starosta poinformował, że środki z budżetu Powiatu ulokowane są na lokatach,  

co rekompensuje opłatę za obsługę długu. Następnie powiedział, że wolne środki wzrosły o 12 000 000 

zł, a kwota długu spadła o 10%. Starosta poinformował, że wskaźnik samofinansowania się długu 

wynosi 130%, a obciążenie dochodów obsługą zadłużenia wykonano na poziomie 3,4%. Dodał, że 

wskaźniki są jak najbardziej pozytywne. 

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że patrząc na ten budżet bardzo cieszy się, że przychody 

zostały zrealizowane prawie w 100%, wydatki były utrzymane w ryzach, co może nie wszystkim 

grupom się podoba, ale dobrze się stało, że ten budżet jest zrównoważony. Radny zwrócił uwagę na 
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inwestycje i powiedział, że przeglądając wszystkie przetargi zauważył, że komisja zawsze wybierała 

najtańszego wykonawcę. Radny dodał, że to dobrze jeśli wykonawca wywiązywał się z umowy, ale 

zdarzały się przypadki, gdy wykonawca schodził z placu budowy bez uzasadnienia, więc trzeba 

zastanowić się nad tym jak weryfikować wykonawców, aby takie przypadki się nie zdarzały. 

Starosta powiedział, że chciałby wybierać wykonawców, z którymi są dobre doświadczenia, ale 

niestety obowiązuje prawo zamówień publicznych i to najkorzystniejsza cena decyduje o wyborze.  

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka odniosła się do wynagrodzeń nauczycieli, które 

pochłonęły ponad 17 000 000 zł i stanowią w strukturze 47%. Przewodnicząca powiedziała, że pomimo 

tego, że jest to duża kwota to chce zauważyć, że dodatki motywacyjne i funkcyjne są niskie,  

a ponadto płace dyrektorów szkół są skromne w porównaniu do płac dyrektorów innych jednostek. 

Przewodnicząca powiedziała, że wyraża swoje ubolewanie nad tym, że Ministerstwo nie przekazuje 

środków bezpośrednio do samorządu w ramach prowadzenia zadań oświatowych, a poza subwencją 

ogłaszane są różne konkursy na finansowanie stowarzyszeń i instytucji.  

Starosta powiedział, że Przewodnicząca poruszyła bardzo ważny temat i wyjaśnił, że wydatki na 

wynagrodzenia wynoszą ponad 50 000 000 zł, co stanowi 46% w strukturze wszystkich wydatków 

budżetu Powiatu. Starosta dodał, że zwraca uwagę na ten wskaźnik analizując budżety ościennych 

samorządów. Starosta powiedział, że zgadza się ze zdaniem Przewodniczącej na temat wysokości 

wynagrodzeń nauczycieli, ponieważ względem najniższej krajowej są one upokarzające. 

Przewodnicząca dodała, że mówi również o wynagrodzeniach pracowników Starostwa  

i jednostek podległych. Powiedziała, że pomimo trudności nie można być biernym wobec 

wzrastających kosztów utrzymania i inflacji.  

 

Z uwagi na brak kolejnych głosów w dyskusji Przewodnicząca przeszła do następnego punktu obrad.  

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2022 rok 

Przewodnicząca zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinię na temat projektu 

przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego 

za 2022 rok, który został podjęty jednogłośnie 19 głosami „za” i nosi numer LXI/508/2023 (zał. nr 

11).  

 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok 

 

Przewodnicząca Rady zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinię na temat projektu 

przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.   

 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie absolutorium dla 
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Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, który został przyjęty 

jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer LXI/509/2023 (zał. nr 12).  

 

Ad. pkt 11 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia, a mianowicie podjęcia 
przewidzianych w porządku obrad LXI sesji Rady Powiatu uchwał w sprawach: 

 

a) wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy pomieszczeń kuchni wraz  
z pomieszczeniami pomocniczymi w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego im. św. Jana Pawła II w Kętrzynie 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

 
Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej umowy dzierżawy pomieszczeń kuchni wraz  
z pomieszczeniami pomocniczymi w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. św. 
Jana Pawła II w Kętrzynie, który został podjęty głosami 17 „za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi 
numer LXI/510/2023 (zał. nr 13).  

 

 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Kętrzyńskiego 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że formami zabezpieczenia w przypadku 
dofinansowania uruchomienia Zakładu Aktywności Zawodowej jest wpis na hipotekę i dobrowolne 
poddanie się egzekucji, co zostało już dokonane aktem notarialnym, a dodatkowo jest to jeszcze 
weksel, który został podpisany również przez Wicestarostę i Skarbnika Powiatu.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Kętrzyńskiego, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer LXI/511/2023 
(zał. nr 14).  

 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu 
za rok 2022 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu za rok 
2022, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer LXI/512/2023 (zał. nr 15).  
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d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za rok 2022 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za rok 2022, 
który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer LXI/513/2023 (zał. nr 16).  

 

e) ustosunkowania się do wyników kontroli uzupełniającej Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Kętrzynie przeprowadzonej w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bartosz Walewski poinformował, że kontrola uzupełniająca 
w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie została przeprowadzona w dniu 10 marca 2023 r., zakres 
kontroli obejmował okres od 1 stycznia 2021 do 1 lipca 2022 r. w zakresie: 

1) Analiza zatrudnienia w roku 2021 i 2022 
2) Zakres korzystania z wyjść prywatnych i służbowych przez Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Kętrzynie. 
3) Analiza terminów i godzin sesji oraz posiedzeń komisji Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego on-line oraz stacjonarnie w odniesieniu do czasu pracy Dyrektora w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Kętrzynie. 

4) Analiza wynagrodzenia Dyrektora z tytułu pełnionej funkcji za okres, w którym uczestniczył w 
sesjach on-line Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

5) Analiza wyjść prywatnych i służbowych Dyrektora na czas posiedzeń Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 

6) Analiza delegacji Dyrektora w zakresie godzin wyjazdu i powrotu, pobierania diety za delegacje 
służbowe, pobierania zwrotu kosztów przejazdu. 

 
Radny Bartosz Walewski wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna w toku kontroli stwierdziła następujące 

nieprawidłowości: 
1) Druki delegacji służbowych Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie nie zawierają 

szczegółowo określonego celu, miejsca i czasu podróży. 
2) Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie nie składa do Starosty Kętrzyńskiego 

wniosków o udzielenie zwolnienia z pracy w celu załatwienia spraw osobistych m.in. udział  
w sesji lub posiedzeniu komisji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Radny dodał, że cała dokumentacja jest do wglądu w Biurze Rady.  
 
Starosta Michał Kochanowski poinformował, że w związku z rzetelnie przeprowadzoną kontrolą  

i przygotowanym projektem uchwały Dyrektor został pouczony i zobowiązany do stosowania regulacji 
objętych uchwałą, a ponadto taka sama informacja zostanie przesłana do wszystkich kierowników 
jednostek, aby wyniki pracy Komisji Rewizyjnej były dla wszystkich czytelne i jasne. 

Radny Piotr Węglarski powiedział, że ma przynajmniej kilka wątpliwości w związku z protokołem  
z kontroli. Radny poinformował, że zgodnie z uzyskaną dokumentacją Dyrektor kilkadziesiąt razy 
uczestniczył w posiedzeniach Sejmiku i komisji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  
a w protokole takiej analizy nie ma. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bartosz Walewski wyjaśnił, że Komisja nie przeprowadziła 
analizy wyjść prywatnych, ponieważ zgodnie z wyjaśnieniami pracownika kadr Powiatowego Urzędu 
Pracy w Kętrzynie nie było takich wyjść.  

Radny Piotr Węglarski powiedział, że jest to bardzo znacząca uwaga, ponieważ jeśli Dyrektor nie 
korzystał z wyjść prywatnych, to jakim cudem kilkadziesiąt razy znalazł się na posiedzeniach Sejmiku  
i komisji Sejmiku. Ponadto radny zwrócił uwagę, że Dyrektor nie pracował w tym czasie, a wziął pełne 
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wynagrodzenie i taka informacja również znajduje się w protokole. Radny stwierdził, że Komisja 
powinna wydać zalecenia, powinna ustalić na jakie spotkania jeździł Dyrektor i czy pracodawca je zlecił. 
Radny zwrócił również uwagę, że druga strona delegacji nie była wypełniana, a powinna być nawet jeśli 
Dyrektor nie korzystał z diet.  
 Radny Bartosz Walewski wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna wskazała, iż delegacje nie są do końca 
prawidłowo wypełnione, ponieważ nie ma w nich czasu wyjazdu i powrotu, ale oczywiście były bez 
kosztowe. Radny dodał, że Komisja Rewizyjna nie jest komisją śledczą, a zajmuje się stwierdzaniem 
faktów i to zostało zrobione.  
 Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że trzeba podjąć działania, aby w przyszłości nie było 
takich sytuacji, z związku z czym Starosta powinien wydać Zarządzenie mówiące o tym, w jaki sposób 
wydaje się delegacje służbowe. Radny dodał, że tę sprawę należy zamknąć, ponieważ ciągnie się ona 
już jakiś czas, a nie widać efektu tych działań, ale należy patrzeć w przyszłość i unikać takich sytuacji.  

Radna Ewa Wronisz powiedziała, że jej zdaniem taka uchwała w ogóle nie powinna znaleźć się  
w porządku obrad, ponieważ wskazane w zaleceniach zachowania powinny być normą.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że patrząc na ilość delegacji trzeba sprawdzić czy wyjazdy były 
zasadne, a Komisja Rewizyjna takich możliwości nie ma, więc powinien zrobić to organ zewnętrzny. 
Radny dodał, że jeśli wyjazdy nie były zasadne to należy zwrócić pieniądze, a jeżeli zasadne to sprawa 
jest w miarę czysta.  

Przewodnicząca Rady poprosiła mecenas Ewelinę Łukaszewicz o opinię na temat wypowiedzi 
radnej Ewy Wronisz, a mianowicie czy uchwała powinna zostać podjęta. 

Mecenas Ewelina Łukaszewicz wyjaśniła, że projekt zgodnie ze Statutem Powiatu Komisja 
Rewizyjna po przeprowadzonej kontroli sporządza sprawozdanie lub protokół w przypadku 
stwierdzenia nieprawidłowości i przekazuje ten dokument Zarządowi Powiatu oraz Radzie Powiatu  
w celu ustosunkowania się do wyników kontroli w formie uchwały.  

Radna Ewa Wronisz poinformowała, że nie miała na myśli tego, że Rada nie powinna podejmować 
tej uchwały, ale to, że takie zachowania powinny być normą, ponieważ są oczywiste.  

Radny Ryszard Kawczyński poinformował, że pracował kilka lat u pracodawcy, który znajdował się 
kilkadziesiąt kilometrów od miejsca pracy, ale w sprawie delegacji zostało wydane zarządzenie i to 
rozwiązało sprawę. 

Radny Piotr Węglarski powiedział, że takie zarządzenie istnieje i jest załącznikiem do protokołu 
Komisji Rewizyjnej. Ponadto radny poinformował, że z ważnego działu aktywizacji zawodowej, który 
liczy 16 osób w ciągu 13 miesięcy zwolniła się połowa pracowników, co jest bardzo ważną informacją, 
ponieważ odeszli pracownicy doświadczeni, specjaliści z wieloletnim stażem pracy. Radny dodał, że 
dział został uzupełniony, a następnie zadał pytanie czy są to również tacy sami specjaliści.  
 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie ustosunkowania się do wyników kontroli uzupełniającej Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  
w Kętrzynie przeprowadzonej w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie, który został podjęty 
głosami 16 „za”, 1 „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer LXI/514/2023 (zał. nr 17). 

  

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Starosta Michał Kochanowski zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu w Kętrzynie do projektu 
uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035, która obejmuje następujące zmiany: 

W planie dochodów budżetu w 2023 r.: 

1) zwiększenie dochodów majątkowych ze środków dotacji celowej na zadania zlecone w kwocie 
90 000 zł. 
 
W planie wydatków budżetu w 2023 r.: 

1) zwiększenie wydatków majątkowych na dotacje celową dla Szpitala Powiatowego w Kętrzynie 
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w kwocie 90 000 zł. 
 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy ktoś z radnych zgłasza sprzeciw, aby przyjęcie 

autopoprawki poddać pod głosowanie razem z projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2023 – 2035 
wraz z autopoprawką, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer LXI/515/2023 
(zał. nr 18).  

 

g) zmian w budżecie powiatu na rok 2023 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o opinie na temat 
projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Starosta Michał Kochanowski zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu w Kętrzynie do projektu 
uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2023, która obejmuje 
następujące zmiany: 
1. W postępowaniu o zamówienie publiczne realizowanym dla zadania pn. „Zakup  

3 samochodów na potrzeby Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Kętrzynie” oferty 

Wykonawców są wyższe niż plan wydatków. Dokonać zwiększenia planu wydatków o kwotę 

50 404 zł. Po zmianie kwota zadania 500 404 zł. Środki przesunąć z zadania inwestycyjnego pn. 

„Zakup wyposażenia na potrzeby Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Kętrzynie” 

Zmn. W. 853; 85311; § 6060 – 50 404 zł 

Zw. W.                          § 6060 – 50 404 zł 
 

2. Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 172/2023 z dnia 28.06.2023 r. 

zwiększono plan dotacji celowej, z przeznaczeniem dla Szpitala Powiatowego w Kętrzynie na zakup 

sprzętu medycznego w postaci defibrylatora z wyposażeniem dla zespołów ratownictwa 

medycznego 

Zw. D. 851; 85141; § 6410 – 90 000 zł 

Zw. W.                      § 6220 – 90 000 zł 

 
 
Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy ktoś z radnych zgłasza sprzeciw, aby przyjęcie 
autopoprawki poddać pod głosowanie razem z projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie  
w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2023 wraz z autopoprawką, który został podjęty 
jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer LXI/516/2023 (zał. nr 19). 2 radnych nie wzięło udziału  
w głosowaniu.  

Ad. pkt 12 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI 

 Radna Olga Wanago powiedziała, że przysłuchując się dzisiejszej sesji zauważyła, że dwóch 

radnych wyrażało pretensje i brak zaufania dla Starosty, ale głosowaliśmy nad wotum zaufania dla 

Zarządu Powiatu. Radna powiedziała, że Zarząd to Michał Kochanowski, Andrzej Lewandowski, 

Mirosław Bobrowski, Alina Janiszewska i jej osoba, w związku z czym chciałaby podziękować w imieniu 
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całego Zarządu Powiatu pozostałym koleżankom i kolegom radnym za zaufanie, którym obdarzyli 

Zarząd wotum zaufania. 

 Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęło do Rady i zostały przesłane radnym drogą 

mailową pisma Państwowych Gospodarstw Wodnych WODY POLSKIE z Bartoszyc, Mrągowa i Kętrzyna. 

Ponadto Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęło pismo od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  

z przesłanymi oświadczeniami majątkowymi Przewodniczącej Rady i Starosty Kętrzyńskiego w celu 

publikacji.  

 

Ad. pkt 13 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt protokołu: 

• z LIX sesji Rady Powiatu w Kętrzynie w dniu 17 maja 2023 r. – został przyjęty jednogłośnie 

głosami 18 „za; 

• Z LX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu w Kętrzynie w dniu 2 czerwca 2023 r. – został przyjęty 

głosami 16 „za” i 2 „wstrzymującymi się”. 

 

 

Ad. pkt 14 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

 W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła LXI sesję  

VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 16:35. 

 

 

 

Protokołowała: 

M. Filipiak 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu 
w Kętrzynie 
 
/-/ Urszula Baraniecka 


